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Burzliwe obrady Komisji
z Komitetem
Protestacyjnym
To pewnie pierwszy przypadek w dziejach Rady
Miejskiej w Gryficach, by na obrady Komisji
Gospodarczej i Rolnictwa przyszli mieszkañcy
Gryfic. Na posiedzenie przybyli przedstawiciele
Komitetu Protestacyjnego przeciwnego budowie
farmy wiatraków w gminie Gryfice, by zapoznaæ
radnych ze swoim problemem.                            Str. 6-8

Nieudany skok na kurnik

W PEC-u
znowu straty

Gmina
sprzedaje
dzia³ki
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Gazeta Powiatowa

Burmistrz Gryfic og³osi³ wyni-
ki konkursu na realizacjê zadañ w
zakresie ochrony zdrowia i prze-
ciwdzia³ania alkoholizmowi na rok
2010, których przedmiotem jest po-
wierzenie wykonania zadañ pu-
blicznych bêd¹cych zadaniami w³a-
snymi Gminy Gryfice.

W ramach wsparcia œrodowisk
abstynenckich w gminie, Gryfickie
Stowarzyszenie Klub Abstynenta
„Rega” w Gryficach otrzyma³o 22
tys. z³ na prowadzenie klubu absty-
nenta.

Stowarzyszenie Inicjatyw Spo-
³ecznych „Uœmiech” w Gryficach za
kwotê 20 tys. z³ poprowadzi zajêcia

Rega i Uœmiech bêd¹ walczyæ
z uzale¿nieniami

socjoterapeutyczne dla dzieci i m³o-
dzie¿y oraz rodziców w celu zapobie-
gania uzale¿nieniom i przemocy.  (r)

W poniedzia³ek, 22 lutego 2010 r.,
odby³o siê II Biblioteczne Dyktando
z Jêzyka Polskiego zorganizowane
przez Miejsk¹ Bibliotekê Publiczn¹
w Gryficach we wspó³pracy z Stowa-
rzyszeniem Bibliotekarzy Polskich –
Ko³o nr 6 w Gryficach z okazji Miê-
dzynarodowego Dnia Jêzyka Ojczy-
stego.

 Do czytelni Oddzia³u dla dzieci o
godz. 16:00 przyby³o 15 œmia³ków,
którzy przyst¹pili z odwag¹ do Dyk-
tanda. M³odym „torreadorom wal-
cz¹cym z bykami” towarzyszyli ro-
dzice, którzy z niecierpliwoœci¹
oczekiwali na zakoñczenie „korri-
dy”. „Pogromcom byków” zamiast
mulet wrêczono d³ugopisy, a nad ich
zmaganiami czuwa³a komisja w sk³a-
dzie: Bo¿ena Oszuœcik – Bibliotekarz
MBP w Gryficach oraz Anna Ku-
czyñska – nauczyciel jêzyka polskie-
go z Szko³y Podstawowej nr 4 w Gry-
ficach.

Pod dyktando pani Ani dzieci
przez 40 minut pisa³y tekst, który
dostêpny jest w zak³adce Bibliotecz-
ne Dyktando na stronie interneto-
wej Biblioteki.

   
 Do godz. 18:00 przyby³o 49 osób

w wieku od 13 do 99 lat. W zwi¹zku
z tym, i¿ dla m³odzie¿y z gimnazjów i
szkó³ ponadgimnazjalnych oraz dla
doros³ych przewidziany by³ taki sam
tekst dyktanda, pisz¹cych podzielo-
no na dwie grupy. Jedna grupa pisa-
³a dyktando w Czytelni dla doro-
s³ych, a nad ich zmaganiami jêzyko-
wymi czuwa³a komisja w sk³adzie:
Barbara Bobrowska – Bibliotekarz
MBP w Gryficach, Beata Sowa –
Bibliotekarz z Liceum Ogólnokszta³-
c¹cego im. Boles³awa Chrobrego w
Gryficach oraz Anna Kuczyñska,
która czyta³a tekst dyktanda. Nato-
miast druga grupa stoczy³a bój z
polsk¹ ortografi¹ w Laboratorium
Jêzykowym, pod czujnym okiem
komisji w sk³adzie: Leszek Wójcikie-
wicz – informatyk MBP w Gryficach,
który jednoczeœnie dyktowa³ tekst
oraz Mariusz Rakoski – magister fi-
lologii polskiej.   

 Autorski tekst dyktanda pana
Mariusza udostêpniony jest w za-

Granice mojego jêzyka wyznaczaj¹ granice mojego œwiata. - Ludwig Wittgenstein

k³adce Biblioteczne Dyktando na
stronie internetowej Biblioteki.

Wszystkich uczestników Dyk-
tanda, zarówno o godz. 16:00, jak i o
godz. 18:00, ciep³ymi s³owami i
¿yczeniami po³amania pióra przywi-
ta³a Dyrektor MBP w Gryficach –
Zofia Czasnowicz.

W naszej zabawie jêzykowej
wziê³o udzia³ 37 gimnazjalistów i li-
cealistów oraz 12 osób powy¿ej 18
roku ¿ycia. £¹cznie do Dyktanda
przyst¹pi³o 64 mi³oœników zmagañ z
polsk¹ ortografi¹ podwajaj¹c tym
samym ubieg³oroczn¹ liczbê uczest-
ników.

Serdecznie dziêkujemy wszyst-
kim uczestnikom i rodzicom towa-
rzysz¹cym swoim pociechom za
udzia³ w Dyktandzie oraz wszyst-
kim, którzy poœwiêcili swój czas,
aby zasi¹œæ w komisji.

 
Informujemy, i¿ uroczyste wrê-

czenie nagród i dyplomów za uczest-
nictwo odbêdzie siê 1 marca 2010 r. o
godz. 17:00 w Czytelni dla doro-
s³ych, na które zapraszamy wszyst-
kich, którzy wziêli udzia³ w Dyktan-
dzie.

Organizatorzy:
Miejska Biblioteka Publiczna w

Gryficach ul. Wojska Polskiego 23
72-300 Gryfice 91-384-26-28

www.biblioteka.gryfice.eu

II Dyktando z Jêzyka Polskiego za nami
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Listy prosimy kierowaæ na adres: 72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7, tel. 091 384 71 53;  www.gazetagryficka.xwp.pl

Reklama
w gazecie
504 042 532

Wynajmê
atrakcyjny lokal

na salon fryzjerski
lub kosmetyczny

w centrum Gryfic
Tel. 0-501-176-428

Wynajmê
pijalniê

piwa
w centrum Gryfic
Tel. 0-501-176-428

Na sesji Rady Miejskiej, 23 lute-
go, Rada Miejska uchwa³¹ wyrazi-
³a zgodê na sprzeda¿ w drodze
przetargów ustnych nieograniczo-
nych, nieruchomoœci gruntowych
po³o¿onych przy ul. Wojska Pol-
skiego w Gryficach. Dzia³ek jest
siedem, najwiêksza o powierzchni
473 mkw., najmniejsza o po-
wierzchni 300 mkw.

 W uzasadnieniu m. in. napisano:

Gmina sprzedaje
dzia³ki

zgodnie z obowi¹zuj¹cym studium
uwarunkowañ i kierunków zagospo-
darowania przestrzennego gminy
Gryfice nieruchomoœci znajduj¹ siê
na terenie, dla którego widnieje za-
pis- strefa zabudowy mieszkaniowej
i us³ugowej. Zabudowa ma byæ sze-
regowa, wysokoœæ 2,5 kondygnacji.
Ale trzeba siê liczyæ z wytycznymi
zachodniopomorskiego konserwa-
tora w Szczecinie.                              M

(P£OTY) Dwóch sprawców w³a-
mania do kurnika hodowlanego w
P³otach trafi³o do policyjnego
aresztu.

Do zdarzenia dosz³o 20 lutego br.
o godz. 23.15, na terenie kurnika ho-
dowlanego w P³otach. Okaza³o siê,
¿e dwóch mê¿czyzn, po uszkodzeniu
jednego z zabezpieczeñ budynku,
dosta³o siê do jego wnêtrza.

W wyniku podjêtych przez funk-

Nieudany skok
na kurnik

cjonariuszy dzia³añ zatrzymano 35-
letniego Mariusza M. oraz 34-letnie-
go Wies³awa S. W chwili zatrzyma-
nia pierwszy z nich mia³ ponad dwa
promile alkoholu w organizmie, dru-
gi natomiast ponad trzy. Obaj zostali
osadzeni w policyjnym areszcie.
Mê¿czyŸni us³yszeli zarzuty. Wyja-
œniali, i¿ w³amali siê do kurnika po
jajka, którymi potem chcieli handlo-
waæ. Grozi im teraz do 10 lat pozba-
wienia wolnoœci.                       (kp)

Najbli¿sza sesja Rady Powiatu
odbêdzie 26 lutego (pi¹tek) o godz.
9.00 w starostwie w Gryficach.

Radni na pocz¹tek wys³uchaja
sprawozdania z prac Zarz¹du Powia-
tu miêdzy sesjami. PóŸniej bêd¹
mogli sk³adaæ interpelacje i zapyta-
nia. Wys³uchaj¹ równie¿ sprawoz-
dania Powiatowego Centrum Pomo-
cy Rodzinie w Gryficach z dzia³añ
podjêtych w 2009 roku.

Sesja Rady Powiatu Gryfickiego

Wezm¹ diety za trzy uchwa³y
W porz¹dku obrad s¹ zaledwie

trzy projekty uchwa³ do rozpatrzenia
i to raczej formalne: w sprawie zmia-
ny uchwa³y Nr XL/272/09 Rady Po-
wiatu Gryfickiego oraz zmian w bu-
d¿ecie powiatu na 2010 rok; uchwa-
lenie planu pracy Rady oraz zatwier-
dzenie planów pracy komisji sta³ych
Rady. Sesjê zakoñcz¹ odpowiedzi na
interpelacje i zapytania oraz wolne
wnioski.                                             (r)
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Zwracaj¹c siê do licznego grona
ludzi dobrej woli burmistrz powie-
dzia³: - Przegl¹daj¹c artyku³y praso-
we z naszej akcji, zwróci³em uwagê
na dwa zdania, które przytoczê:
„Gryficzanie maj¹ wielkie serca i tego
roku byli bardzo hojni, nie zawiedli
tak¿e nasi sponsorzy”, „To bêdzie
dostatnia wigilia,uwierzcie, ¿e nic
siê nie zmarnuje. Bóg zap³aæ”- tak
powiedzia³a jedna z kobiet, która
odbiera³a paczkê œwi¹teczn¹ przy-
gotowan¹ w ramach akcji Serce plus
Œwiêta.

Te dwa cytaty, jak¿e dobitnie
obrazuj¹ potrzebê skromnego po-
dziêkowania za to wszystko, co zro-
bi³a ca³a rzesza darczyñców i wolon-
tariuszy w ci¹gu ostatnich tygodni
przed œwiêtami Bo¿ego Narodzenia.
Po to, ¿eby œwiêta by³y godne.

Zebraliœmy siê dzisiaj, by sobie
wzajemnie podziêkowaæ za to, co
wszyscy wspólnie zebraliœmy. I za
to, co w³aœnie chcemy pokazaæ za
poœrednictwem naszych gryfickich
mediów, serdeczne podziêkowania
wszystkim sponsorom, ofiarodaw-
com, ludziom g³êbokiego i dobrego
serca. I przypomnê, ¿e ³¹cznie zebra-
liœmy towar za kwotê 26.681,64 z³. Jak
co roku rozliczamy i mówimy, ¿e prze-
czytam ca³y wykaz osób dobrej woli,
bo to jest wa¿ne dla ka¿dego z nas i
dla wspieraj¹cych firm. - powiedzia³
burmistrz.

W spotkaniu uczestniczyli wo-
lontariusze, dyrektorzy szkó³, ze-
spó³ wokalny „Nauczyciele z SP3”,
który da³ popis swoich wokalnych
mo¿liwoœci, a  na zakoñczenie wyst¹-
pi³ chór Viola pod dyrekcj¹ pani
Kuzi.                                                M

Dziêkujemy za œwi¹teczne serca
18 lutego w sali widowiskowej GDK odby³o siê spotkanie burmistrza Gryfic
Andrzeja Szczyg³a ze sponsorami i wolontariuszami, którzy wspomagali
i pomagali w organizacji akcji Serce plus Œwiêta.
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£¹cznie zebrano towarów na kwotê 26.681,64 z³.

Dary otrzymaliœmy od ludzi dobrej woli, firm i zak³adów pracy.
Byli to:
Zak³ad Przetwórstwa Miêsnego I.Z. Grabowscy
Zwi¹zek Sybiraków ko³o w Gryficach
Zak³ad Gospodarki Komunalnej w Gryficach
Goodwell Polska,
Biblioteka Publiczna w Gryficach,
Gryficki Dom Kultury,
„Lidex” PUH. Krzysztof PowroŸnik,
Piekarnia J. Bugowscy,
Sklep rybny „Rybka” Barbara Budzyñska,
Sklep rybny  Wanda Surudo,
Komisja Zak³adowa NSZZ „Solidarnoœæ” przy ZGK Gryfice
pracownicy Urzêdu Pocztowego w Gryficach,
Szko³a Podstawowa Nr 3 w Gryficach,
Szko³a Podstawowa Nr 4 w Gryficach,
Szko³a Podstawowa w Trzyg³owie,
Centrum International w Gryficach,
Gminna Spó³dzielnia „Samopomoc”,
Stowarzyszenie klubu XXL w Gryficach,
Stowarzyszenie Inicjatyw Obywatelskich w Gryficach,
Stra¿ Miejska w Gryficach,
Drukarnia Jaklewicz w Gryfiach,
POOL SPA w Gryficach,
Krajewska Janina Gryfice,
GTBS w Gryficach,
FHU Zbigniew Wiœniewski, Gryfice,
PSS Spo³em Gryfice,
Zwi¹zek Emerytów i Rencistów w Gryficach,
Sklep „Konkret” A.K. Szymañscy,
Sklep owocowo-warzywny U. A. Nocko w Gryficach,
Sklep owocowo-warzywny Irena Kustra w Gryficach,
Julia Smoleñska,
Pani Agnieszka Jaskólska Zak³ad Gastronomiczny Ma³a Gastronomia
Kamieñ Pomorski,
Pan Zenon Szarañski Zak³ad Gastronomiczny „Wodnik” Gryfice,
Pani Gra¿yna Szuter Zak³ad Gastronomiczny Gryfice,
Pani Irena Kozio³ Lokal Gastronomiczny „Przy Cukrowni” Gryfice

* * *

Z otrzymanych i zebranych produktów przygotowano 131 paczek
oraz zabezpieczono produkty na  wieczerzê wigilijn¹ dla 60 osób.
Przygotowano du¿e paczki dla 66 rodzin wielodzietnych (czworo i wiêcej
 dzieci) oraz mniejsze paczki dla 65 rodzin.
Pozostawiono produkty na wieczerzê wigilijn¹ dla 60 osób
w ³¹cznej wartoœci 1.900 z³.
Wystawiono maskotki podarowane przez dzieci  i m³odzie¿.
Otrzyman¹ odzie¿ na kwotê 1150,00 z³. przekazano rodzinom.

W akcji wziê³o udzia³ 150 wolontariuszy dy¿uruj¹cych w dyskontach
zachêcaj¹cych do zakupu produktów ¿ywnoœciowych.
Obok publikujemy listê gryfickich szkó³ i wolontariuszy,
którzy wziêli udzia³ w Akcji.

Gimnazjum Nr 1
2. Krystian Majchrzak
3. Rachowicz Grzegorz
4. Zieliñski Kamil
5. Zió³kowska Iwona
6. Bas Karolina
7. Rajnerowicz Paulina
8. Namaczyñski Dariusz
9. Bartoszewicz Mateusz
10. Drzewiecki Micha³
11. Suprun Grzegorz
12. Kotwas Maciej
13. Kujawski Bogdan
14. Sto³owska Aleksandra
15. S³owiñska Agnieszka
16. Goryniak Katarzyna
17. Jachimiak Patrycja
18. Lech Martyna
19. Stawicka Kamila
20. Lis Karolina
21. Mikulin Karolina
22. Postój Sara
23. Chomiakowska Izabela
24. Gajda Oktawia
25. Raba Patrycja
26. Œwierczyñska Marta
27. Bartkowska Aleksandra
28. Kmiecik Joanna
29. £ysiak ̄ aneta
30. Konop Joanna
31. Fiutek Magdalena
32. Szeliga Agata
33. Lubiñski Mateusz
34. Broszkiewicz Maja
35. Haracewiat Monika
36. Ha³ubczak Honorata
37. Matrunionek Justyna
38. Caban Pawe³
39. Jurczak Martyna
40. Szabliñski Micha³
41. Fiedukiewicz Aleksandra

Gimnazjum Nr 2
43. Nabulsi Meisun
44. Stasiak Ola
45. Kimaty Nicol
46. Koœcik Karina
47. Stachowicz Karol
48. Karoñ Wojciech
49. Jêdrzejczak Paulina
50. Koz³owska Natalia
51. Koz³owska Paulina
52. G³uszyñska Dominika
53. Wojtczak Aldona
54. Zinger Marcin
55. Chy¿yñska Justyna
56. Opar Paulina
57. £obo¿ewicz Ola
58. Nowak Wiktoria

Gimnazjum Nr 3
60. Sokó³ Joanna
61. Sio³a Marcelina
62. Sienkiewicz Marta
63. Górecka Katarzyna
64. Folwarski Miko³aj
65. Proœniewski Kacper

ZSP im. Czes³awa
Mi³osza w Gryficach

67. Jancz Klaudia
68. Namczuk Aleksandra
69. Kurek Magdalena
70. Chaœ Wioletta
71. Szturo Bart³omiej
72. Ilków Agnieszka
73. W³odarz Danuta
74. Pomarañska Paulina
75. Jakiel Anita
76. Muzyczka Julita
77. Kulon Aleksander
78. Ilków Katarzyna
79. Kêdzierska Paulina
80. Pawelec Marcela
81. Stasiak Agata
82. Nawrocka Karolina

LO im. Boles³awa
Chrobrego

84. B³aszczyk Aneta
85. Przygocka Krystyna
86. Janczak Magdalena
87. Marciniak Patrycja
88. Kurek Adrianna
89. Hercyk Klaudia
90. Karniejew Paula
91. Or³owska Magdalena
92. Marcinkowska Paulina
93. Broker Patrycja
94. Matuszewski Jakub
95. Bogdañska Agata
96. Melon Roksana
97. Jakubowska Corinne
98. Jaworska Sara
99. Gumiela Agata
100. Sikora Izabela

LO dla Doros³ych "TOM"
102. Gumiela Karolina
103. Karwowska Karolina
104. Daniel Tomasz
105. Ignaszewski Micha³
106. Gumiela Adrian
107. Sygdziak Patryk
108. Gudysiak Julita

Pozostali wolontariusze to pra-
cownicy Oœrodka Pomocy Spo³ecz-
nej w Gryficach.

PODSUMOWANIE AKCJI
„SERCE PLUS ŒWIÊTA” 2009
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To pewnie pierwszy
przypadek w dziejach
Rady Miejskiej w
Gryficach, by na obrady
Komisji Gospodarczej
i Rolnictwa przyszli
mieszkañcy Gryfic.
Na posiedzenie przybyli
przedstawiciele
Komitetu
Protestacyjnego
przeciwnego budowie
farmy wiatraków
w gminie Gryfice, by
zapoznaæ radnych ze
swoim problemem.

Na posiedzeniu komisji pojawili
siê: Irena Szabunia-Semczyk, Ma-
rzena Loduchowska, Grzegorz Bur-
cza oraz Stanis³aw BroŸ.

Poni¿ej ¿ywy zapis rozmowy,
jaka mia³a miejsce w sali konferen-
cyjnej urzedu miejskiego.

Rany Jan Major, wiceprzewodni-
cz¹cy tej Komisji, informuje Komitet
Protestacyjny:

– W pierwszej kolejnoœci omówi-
my projekty uchwa³ przed sesj¹
Rady Miejskiej, a póŸniej pañstwa
poprosimy.

– Jak d³ugo bêdzie trwa³o?
– No, a¿ skoñczymy.
– Pó³torej godziny do dwóch na

pewno -  dodaje przewodnicz¹ca
Komisji Magdalena Kupczyk.

– To dopiero zobaczymy - zauwa-
¿a Jan Major.

– Nie, nie mo¿emy powiedzieæ, ile
bêdzie, ale mamy do omówienia piêt-
naœcie projektów uchwa³ - mówi
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej Sta-
nis³aw B³ysz - i musimy to opraco-
waæ.

– No i na koniec w wolnych wnio-
skach zaprosimy pañstwa na spo-
tkanie - mówi Magdalena Kupczyk,
zreszt¹ mówiê to wspólnie z Janem
Majorem.

– Zaraz, jaki to bêdzie mia³o sens,
jeœli nie bêdziemy s³yszeæ o czym
mówicie, to jakie wnioski - zapyta³

Rozwa¿ania cz³onków Komitetu
o tym, czy zostaæ na obradach Komi-
sji czy te¿ wyjœæ i czekaæ na koryta-
rzu przerwa  burmistrz Gryfic, stwier-
dzaj¹c, ¿e obrady komisji nie s¹ tajne
i mo¿na usi¹œæ, no i s³uchaæ o czym
komisja bêdzie obradowa³a.

W koñcu Komitet Protestacyjny
postanowi³ pozostaæ na sali obrad, a
komisja zmieni³a porz¹dek obrad i
zechcia³a wys³uchaæ, co te¿ komitet
ma do powiedzenia.

– Przepraszam, czy pan przewod-
nicz¹cy Rady Miejskiej jest te¿
cz³onkiem tej komisji? - pytanie do
pana Stanis³awa B³ysza skierowa³a
pani Irena Szabunia- Semczuk.

– Tak - pad³a odpowiedŸ.
– Panie przewodnicz¹cy, proszê

powiedzieæ, dlaczego o postulacie,
który zosta³ skierowany do Rady
Miasta, nie tylko do pana, ale do
ca³ej Rady, to najpierw pan sam arbi-
tralnie zaj¹³ stanowisko, czyli zdecy-
dowa³, ¿e na sesji Rady Miejskiej nie
bêdzie w porz¹dku obrad ujêtego
postulatu, o który nam chodzi? A
dopiero po tym pan poinformowa³,
czyli jakby w naszym odczuciu, ukie-
runkowuj¹c radnych, poinformowa³
pan radnych o naszym postulacie?
Czy nie powinno byæ odwrotnie?
Czy nie powinien pan najpierw z
naszym postulatem zapoznaæ rad-
nych i dopiero wspólnie z radnymi
ewentualnie podj¹æ decyzjê? Co do
postawienia na pocz¹tku obrad na-
szej propozycji.

– Odpowiadam krótko – nie. Zro-
bi³em to zgodnie ze statutem, zrobi-
³em to zgodnie z prawem.

– To nie jest odpowiedŸ – zauwa-
¿a Grzegorz Burcza - bo by³a wyraŸna
proœba, ¿eby zapoznaæ wszystkich
radnych. Czy radni byli zapoznani?
- pyta Burcza.

– Ja bardzo przepraszam, do-
tychczas wszyscy radni otrzymali –
mówi B³ysz.

– Nie czy otrzymali, ale czy siê

zapoznali? - dopytuje Burcza. - Nie
róbmy ba³aganu, bo odpowiedŸ nas
nie satysfakcjonuje.

– Ja jestem prowadz¹cym akurat
komisjê i bardzo proszê, ¿eby pan
przewodnicz¹cy Rady, jeœli wystar-
czaj¹ca jest odpowiedŸ pana prze-
wodnicz¹cego – przerywa Jan Ma-
jor.

– Absolutnie nie – mówi Grze-
gorz Burcza. Ta odpowiedŸ to s¹
kpiny, to nie jest odpowiedŸ – mówi.

– To jest brak odpowiedzi – za-
uwa¿a  Marzena Laduchowska.

– To mo¿e pan powie, na podsta-
wie jakiego przepisu pan tak zadzia-
³a³ – pyta Irena Szabunia-Semczuk.

– Pani notariusz, ja tu nie jestem
gospodarzem - wtr¹ci³ burmistrz
Gryfic Andrzej Szczygie³, ale po-
wiem tylko jedno zdanie. Propono-
wany porz¹dek sesji ustala prze-
wodnicz¹cy Rady Miejskiej, nato-
miast radni maj¹ prawo do rozszerze-

Burzliwe obrady Komisji Gospodarczej i

- W urzêdzie mówi siê, ¿e pro-
jektu nie ma. Burmistrz mówi,
¿e projektu nie ma, a z doku-
mentów wynika, ¿e jest, wiêc
gdzie jest prawda? - pyta³a
Irena Szabunia-Semczuk.

nia sesji lub grupa piêciu radnych
ma prawo rozszerzyæ proponowany
porz¹dek sesji. Natomiast podsta-
wowy porz¹dek sesji proponuje
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej. To
jest zgodne ze statutem i to tyle
wyjaœnienia, jeœli wolno – przerywa
burmistrz.

– Ale my spotkaliœmy siê z pañ-

stwem. Pañstwo mówicie o piêciu
minutach. Spotkaliœmy siê z pañ-
stwem, przyszliœcie pañstwo tutaj
niejako bez uprzedzenia. Pani mówi
o tym, ale czy pani zapozna³a siê z
odpowiedzi¹, moj¹ odpowiedzi¹,
gdzie ja uzasadniam, dlaczego nie
bêdzie tego tematu na sesji? Jedno-
znaczne jest uzasadnienie – stwier-
dza przewodnicz¹cy Rady Stanis³aw
B³ysz.

– Ale panie przewodnicz¹cy, ja o
co innego pytam! - zauwa¿a Irena
Szabunia-Semczuk.

– Tak, ale proszê mnie wys³u-
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chaæ, dlaczego nie bêdzie tego na
sesji. Uzasadniam dlaczego - na
dzieñ dzisiejszy nie ma jeszcze doku-
mentu na temat ukoñczonego plano-
wania zagospodarowania prze-
strzennego. My nie mamy po prostu
o czym rozmawiaæ, bo o czym bêdzie-
my rozmawiaæ? Projektanci robi¹
swoje, ale jest wyraŸnie napisane
proszê pani – zgodnie z ustaw¹ o
zagospodarowaniu przestrzennym
poda³em pani pismo, dziennik ustaw.
Burmistrz og³asza w sposób okreœlo-
ny o wy³o¿eniu projektu studium do
publicznego wgl¹du na co najmniej
14 dni przed dniem wy³o¿enia i wy-
k³ada ten projekt do publicznego
wgl¹du na okres 30 dni oraz organi-
zuje w tym czasie dyskusjê publiczn¹
nad przyjêtymi w projekcie rozwi¹-
zaniami.  - t³umaczy przew. Stanis³aw
B³ysz.

– Panie przewodnicz¹cy, ale ja
pana o co innego pytam. Moje pyta-
nie jest takie: dlaczego, zgodnie z
nasz¹ intencj¹, jednoznacznie wyar-
tyku³owan¹ w naszym postulacie,
gdzie jest napisane – prosimy o za-
poznanie radnych, po to, aby te¿ mo-
gli siê wypowiedzieæ i dopiero pod-
j¹æ decyzjê – mówi Irena Szabunia-
Semczuk.

– Proszê pani, dzisiaj czy nie dzi-
siaj. We wtorek wszyscy radni otrzy-
mali pani postulat i otrzymali moj¹
odpowiedŸ dla pani na ten postulat
– informuje przewodnicz¹cy Rady.

– Pan przewodnicz¹cy udzieli³
odpowiedzi za radnych – zauwa¿a
Grzegorz  Burcza.

W sali zabrzmia³ wielog³os prze-
rwany przez wiceprzewodnicz¹cego
komisji Jana Majora, który stwier-
dzi³, i¿ wypowiadaæ siê nale¿y po
kolei, bo k³ótni¹ do niczego nie doj-
dzie siê.

- Kie dy mo¿na mieæ nadziejê, ¿e
ta nasza sprawa zostanie na sesjê
rady wprowadzona – zapyta³ Stani-
s³aw BroŸ.

- Ale czy pan dok³adnie czyta³
moj¹ odpowiedŸ? - odpowiedzia³
pytaniem Stanis³aw B³ysz.

– Spokojnie, s³uchamy pana –
mówi  BroŸ,

W tym miejscu przewodnicz¹cy
Rady Miejskiej t³umaczy³, ¿e projek-
tu studium jeszcze nie ma, w zwi¹zku
z czym nie ma o czym dyskutowaæ ani
te¿ wprowadzaæ postulat Komitetu
Protestacyjnego na obrady sesji.

– Panie przewodnicz¹cy, myœmy
nie prosili o wyk³adniê tej ustawy i to
jest dyskusja na temat procedury. W
swoim postulacie napisaliœmy o ja-
kie punkty nam chodzi. Jeœli chodzi
o wprowadzenie na sesjê – mówi
Stanis³aw BroŸ – to proszê przeczy-
taæ te postulaty – zwraca siê do
Marzeny Loduchowskiej.

– Proszê pañstwa, aktualnie trwa
procedura planistyczna – przerywa
przewodnicz¹cy B³ysz.

– My wiemy o tym – ripostuje
pani Irena Szabunia-Semczuk, my
chcemy spotkaæ siê z radnymi –
dodaje.

– Pañstwa postulaty otrzymali-
œmy i mieliœmy nad nimi dyskuto-
waæ, dlatego pan przewodnicz¹cy
nie wprowadzi³, bo chcia³ uzyskaæ
opiniê pozosta³ych radnych. I dzi-
siaj na ten temat bêdziemy rozma-
wiaæ; czy bêdziemy organizowaæ
osobn¹ sesjê, czy zrobimy to, co
pañstwo sobie ¿ycz¹, na sesji, która
bêdzie przyjmowa³a zmiany w stu-
dium – g³os zabra³ radny Bogdan
Majewski.

Wiceprzewodnicz¹cy Rady
Miejskiej Krzysztof Tokarczyk: – Ja
to pañstwa pismo otrzyma³em we
wtorek z ca³ym materia³em dotycz¹-
cym sesji. Mam tu wyraŸnie napisa-
ne – do Przewodnicz¹cego Rady
Miejskiej p. Stanis³awa B³ysz z prze-
znaczeniem dla wszystkich radnych,
a wiêc równie¿ do mnie. Dlatego
uwa¿am, ¿e mam prawo wypowie-
dzieæ siê. Mówiê za siebie w te j chwi-
li. Myœlê, ¿e dobrze zrozumia³em in-
tencje tego postulatu. Pañstwu nie
chodzi o to, co odpowiada przewod-
nicz¹cy rady, ale tu chodzi o zupe³-
nie coœ innego. Ja nie widzê proble-
mu, ¿eby tym tematem zaj¹æ siê na
sesji. Dlaczego? Tu jest wyraŸnie
napisane „przedstawienie przez bur-
mistrza Gryfic informacji o stanie za-
awansowania prac nad studium
przestrzennego zagospodarowa-
nia”. Nikt nie wymaga ¿adnych roz-
strzygniêæ. Na spotkaniu w listopa-
dzie, jak pamiêtam, by³o nas tylko

piêciu radnych. Mnie siê wydaje, ¿e
Komitetowi Protestacyjnemu cho-
dzi o to, ¿eby wszyscy radni posia-
dali wiadomoœci, które mieli do prze-
kazania. A by³o du¿o i ciekawych.
Dlatego nic by siê nie sta³o, gdyby
pan burmistrz przedstawi³ na sesji,
która odbêdzie siê we wtorek, infor-
macjê o stanie zaawansowania. To,
co bêdzie póŸniej, to bêdzie wiado-
mo, to ustawa nakazuje. Studium
bêdzie wy³o¿one do wgl¹du publicz-
nego, bêdzie mo¿na nanosiæ uwagi
itd. Ale tu pañstwu nie o to chodzi.
Chodzi o to, ¿eby wszyscy radni
us³yszeli, o czym s³uchaliœmy przez
trzy godziny  na spotkaniu ogólnym
w listopadzie. Ja, jako radny z Osie-
dla XXX-lecia, na pocz¹tku te¿ tro-
chê lekcewa¿¹co do problemu farmy
wiatraków podchodzi³em.  Przyznajê
siê do b³êdu, ¿e trochê pobie¿nie za-
znajomi³em siê z problemem. I teraz
to, co widzê, to w przysz³oœci nie
bêdê móg³ zgodziæ siê, ¿eby Gryfice
z tamtej strony ca³e zosta³y otoczo-
ne wiatrakami. Na pewno bêdê prze-
ciw. Mówiê mo¿e kolokwialnie, ale
przejrza³em trochê na oczy. Ale wy-
daje mi siê, ¿e gdyby to zosta³o
wprowadzone na tej sesji, to nic by
siê nie sta³o. To to, o co pañstwu cho-
dzi, bo nie jest to jeszcze ¿adne roz-
strzygniêcie sprawy. ¯adne roz-
strzygniêcie. Po prostu wydaje mi
siê, ¿e pañstwu chodzi o to, ¿eby
wszyscy radni dowiedzieli siê na
temat, jak te prace s¹ zaawansowane
i czym to skutkuje. I co bêdzie w
konsekwencji. K³opotem bêd¹ dal-
sze procedury, przyjêcie projektu
studium, opinie œrodowiskowe.
Ka¿dy bêdzie móg³ wypowiedzieæ
siê, bêdzie dyskusja publiczna na

pewno wielu z nas, tutaj siedz¹cych
radnych, a szczególnie tych z Osie-
dla. Na pewno bêdzie dyskusja –
przedstawi³ swoje stanowisko wice-
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej
Krzysztof Tokarczyk.

G³os zabra³ burmistrz Andrzej
Szczygie³.

– Ja nie widzê przeciwwskazañ,
jeœli oczywiœcie pan przewodnicz¹-
cy B³ysz do projektu w³¹czy, albo
grupa radnych, czy wszyscy radni,
projekt o rozszerzenie sesji, ¿eby
w³o¿yæ informacjê o zaawansowaniu
prac nad studium. Umawialiœmy siê
na zebraniu ogólnym, ¿e gdy bêdzie
przygotowany projekt, to bêdzie o
czym dyskutowaæ. To mapa drogo-
wa ze wskazaniem, w którym miejscu
ewentualnie mo¿e byæ postawiony
maszt tej energii, bo projekt nie jest
decyzj¹. To po pierwsze, bo ¿eby
propozycje czy opracowania plani-
styczne by³y prawem, to przecie¿ nie
muszê pañstwa przekonywaæ, czy
uœwiadamiaæ, to musi byæ projekt
uchwa³y zg³oszony na sesji. I ta rada
musi go przyj¹æ b¹dŸ odrzuciæ. Ja
dzisiaj nie widzê, przy tym odbiorze
spo³ecznym, ¿eby forsowaæ budo-
wê. O tym mówi³em od pocz¹tku.

– Dok³adnie to wychodzi z tych
wszystkich naszych intencji – za-
uwa¿y³ Grzegorz Burcza.

– Nie, ja bardzo proszê za s³ówka
mnie nie ³apaæ – odpowiedzia³ bur-
mistrz.

– Nie udzielam g³osu – powie-
dzia³ któryœ z prowadz¹cych obrady.

– Ja wiem, bo wy nie bêdziecie
udzielaæ g³osu – odparowa³ Burcza.

– Ja przecie¿ bez z³oœliwoœci mó-
wiê i jeœli móg³bym skoñczyæ, jeœli

                                  cd. na str. 8

Rolnictwa Rady Miejskiej w Gryficach
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Rada i przewodnicz¹cy uwa¿aj¹,
¿eby tak¹ informacjê z³o¿yæ, to je-
stem gotów tak¹ informacjê we wto-
rek z³o¿yæ – doda³ burmistrz.

Pani Marzena Laduchowska: –
Panie burmistrzu, w czasie konsulta-
cji, 29 listopada, pad³o pytanie – czy
jest wykonany projekt studium uwa-
runkowañ. Zarówno pan, jak i pan
urbanista powiedzieliœcie, ¿e tego
projektu nie by³o. Czy ten projekt ju¿
istnieje? - zapyta³a p. Marzena.

– Nie. ̄ ebyœmy siê dobrze zrozu-
mieli, chodzi o projekt studium? Zro-
bimy spotkanie, jak bêdzie zrobiona
mapa drogowa – odpowiedzia³ bur-
mistrz. - Ja jestem otwarty na takie
spotkanie.

– Przepraszam, ale istnieje zapis,
¿e 27 paŸdziernika, czyli na miesi¹c
przed konsultacjami spo³ecznymi, w
którym jest mowa wyraŸnie o tym, ¿e
do pañstwa trafi³ jeden egzemplarz
projektu w formie wydrukowanej;
projektu studium uwarunkowañ, i
na potwierdzenie tego jest dokona-
na wyp³ata dla pana urbanisty za wy-
konanie pierwszego etapu prac pla-
nistycznych, czyli wykonanie pro-
jektu i protokó³ zdawczo-odbiorczy
– zakomunikowa³a zebranym Ma-
rzena Loduchowska.

– Niech pani skarbnik wypowie
siê – zaproponowa³ burmistrz.

Znowu podniós³ siê harmider.
Wszyscy chcieli zabraæ g³os. Pani
Irena Szabunia-Semczuk pokaza³a
kserokopie dokumentów, o których
mówi³a Marzena Loduchowska.

- By³a to umowa z panem Kowal-
skim, to jest dokument skserowany
z waszych dokumentów urzêdo-
wych. Tu jest podpis pani Borowiec-
kiej, pana burmistrza i pana Kowal-
skiego. - pokaza³a dokument.

– Co to jest? - ktoœ zapyta³ – Jaka
zap³ata? Za co?

– To jest protokó³ zdawczo-od-

biorczy – odpowiedzia³a Szabunia.
– A jest? - ktoœ siê zdziwi³.
– A wczeœniej harmonogram wy-

p³at w miarê postêpu prac – obja-
œnia³a Szabunia.

– No to coœ tu nie gra – stwierdzi³
ktoœ z sali.

Pani Borowiecka z burmistrzem
doœæ d³ugo przegl¹dali pokazane tu
kserokopie .

- My ca³y czas mówimy o projek-
cie, czyli jest o czym rozmawiaæ, ale
na innej komisji. Zaproœcie nas na
Komisjê Rewizyjn¹, to wam du¿o do-
kumentów przedstawimy – powie-
dzia³ St. BroŸ.

– Czy pan przewodnicz¹cy mo¿e
powiedzieæ, czy radni zostali urzê-
dowo poinformowani o konsulta-
cjach spo³ecznych? My wystoso-
waliœmy pismo do pana przed kon-
sultacjami w tej sprawie - zapyta³a
Irena Szabunia-Semczuk. - To jest na
to spotkanie 25 listopada - doda³a.

– Nie zaprzeczê,ani nie potwier-

dzê – odpar³ B³ysz.
Wraci³ problem projektu.
– W urzêdzie mówi siê, ¿e projek-

tu nie ma. Burmistrz mówi, ¿e projek-
tu nie ma, a z dokumentów wynika, ¿e
jest, wiêc gdzie jest prawda? - zapy-
ta³a Szabunia-Semczuk.

- Projekt jest i to realizowany
zgodnie z harmonogramem z okre-
œlonym czasem na wykonanie stu-
dium. To co? Harmonogram wyprze-
dza procedury? - pyta³ St. BroŸ.

– W protokole odbioru prac pi-
sze: na podstawie umowy z dnia 30
kwietnia 2009 pomiêdzy gmin¹ Gry-
fice z Biurem Projektowym Piotrem
Kowalskim (zamieszka³ym itd.) o tre-
œci nastêpuj¹cej: strony ustalaj¹
odbiór przedmiotu, o którym mowa
w umowie zawartej 30 kwietnia 2009
r. – Gdzie ten „przedmiot” panie bur-
mistrzu – dopytywa³ St. BroŸ.

Narastaj¹ce napiêcie spowodo-
wane pokazaniem dokumentu za-
przeczaj¹cego s³owom burmistrza
przerywa przewodnicz¹cy Rady St.
B³ysz pytaniem, czy ktoœ chce jesz-
cze zabraæ g³os.

- Tak, korzystaj¹c z obecnoœci
pana burmistrza. Proszê pañstwa,
uchwa³a Rady Gminy odnoœnie tego
studium w paragrafie drugim, punk-
cie trzecim, zapisano – „o wyznacze-
nie terenu na lokalizacjê parku elek-
trowni wiatrowych wraz z infrastruk-
tur¹ techniczn¹ w obrêbie geodezyj-
nym Stawno i Rotnowo”. I tyle. Pro-
szê zobaczyæ, jeœli nie wierzycie, na
obwieszczenie pana burmistrza z 14
stycznia tego roku; pisze w punkcie
trzecim – „wyznaczenia terenów dla
lokalizacji terenów parku elektrowni
wiatrowych wraz z infrastruktur¹
techniczn¹ w obrêbie geodezyjnym
Stawno, Rotnowo, Lubieszewo,
Skowrony, Gryfice 6 i 9”. Panie bur-
mistrzu, proszê odpowiedzieæ, jak to
jest? - pyta³ St. BroŸ, nawi¹zuj¹c do

tego, ¿e burmistrz i przewodnicz¹cy
rady broni¹ siê przed przyznaniem,
¿e pope³niono b³êdy, ale kolejne
obwieszczenia, ju¿ poprawione, po-
twierdzaj¹, ¿e jednak by³y. I s¹ nadal.

– To nie jest odniesienie do tej
samej uchwa³y – odpowiedzia³ bur-
mistrz.

– Proszê bardzo, panie burmi-
strzu, to pan to podpisywa³ i o czym
tu mówiæ – stwierdzi³ St. BroŸ.

Przewodnicz¹cy Rady Miejskiej,
by przerwaæ tê dyskusjê wyci¹gn¹³
pismo od wojewody skierowane do
Komitetu Protestacyjnego, ale Ma-
rzena Laduchowska przerwa³a jego
monolog i stwierdzi³a:

- My nie chcemy dzisiaj rozma-
wiaæ na temat procedury i odpowie-
dzi wojewody, tylko chcemy poroz-
mawiaæ na tematy tych wiatraków i
uchybieñ. Bardzo nas niepokoi, ¿e
sprawa jest dziwnie przedstawiana.
My jak rozmawiamy z poszczególny-
mi osobami, to niektórzy mówi¹, ¿e
nie maj¹ ¿adnych informacji na temat
wiatraków. Nie wiedz¹ o co chodzi i
nikt im nie przedstawi³ za i przeciw.
Natomiast jak przychodzi do jakie-
goœ wiêkszego zebrania, to ka¿dy
nabiera wody w usta. Myœlicie pañ-
stwo, ¿e jesteœmy jakimiœ pieniacza-
mi? Nie. My walczymy o to, co nam
siê prawnie nale¿y. Przede wszyst-
kim o prawo do decydowania,
wspó³decydowania o takich rze-
czach. A poza tym pañstwo te¿
mieszkacie w Gryficach czy okolicy
Gryfic, dlatego walczymy te¿ jakby o
wasz¹ sprawê. Niepokoi nas bardzo,
¿e tego typu rzeczy s¹ zaciemniane,
ukrywane i nie wyjaœnione, jak cho-
cia¿by ten projekt. Jest albo go nie
ma. Jak my, na tej podstawie, mamy
wnioskowaæ o intencjach pañstwa
wobec nas? - zapyta³a na zakoñcze-
nie spotkania pani Marzena Lodu-
chowska.                            Oprac. M

Cd. ze str. 6-7 Burzliwe obrady Komisji Gospodarczej i Rolnictwa Rady Miejskiej w Gryficach

- Niepokoi nas bar-
dzo, ¿e tego typu
rzeczy s¹ zaciem-
niane, ukrywane i
nie wyjaœnione, jak
chocia¿by ten
projekt. Jest albo
go nie ma. Jak my,
na tej podstawie,
mamy wnioskowaæ
o intencjach pañ-
stwa wobec nas? -
pyta³a Marzena
Loduchowska.
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To ju¿ nie kpina z mieszkañców.
To normalna farsa, ¿eby od 3 lutego
nie by³o normalnego przejœcia chod-
nikiem. Jak zawali³o œniegiem, tak do
dziœ le¿y, choæ miasto powiatowe.
Pryzmy zlodowacia³ego œniegu nie
ruszy nawet kilof. Musimy czekaæ do
wiosny, by sam siê rozpuœci³, bo nie
wiadomo, pod czyim w³adaniem jest

Chodnik bezpañski

ul. Wojska Polskiego od Wysokiej
Bramy do ul. Koœcielnej. Jedni
twierdz¹, ¿e nale¿y do Wojewódz-
kiego Zarz¹du Dróg, ale w Zarz¹dzie
tym twierdz¹, ¿e starosta tê ulicê
przej¹³, czyli nale¿y do ZDP. Tam
mówi¹, ¿e za odœnie¿anie ulic powia-
towych odpowiada ZGK. Tylko
œnieg sobie le¿y i przeszkadza.     M

Na kana³ ulgi powrócili pracow-
nicy. Po zimowych miesi¹cach, pra-
cy przed nimi du¿o, jakby nie by³o,
musieli zaliczyæ dwa miesi¹ce prze-
rwy. 22 lutego wziêli siê do ciê¿kiej

Prace na jazie
wznowione

pracy, coœ tam przecinali na dnie
kana³u. Piachem zasypywali wcze-
œniej zrobione wykopy. Ca³oœæ re-
montu jazu i cyplu ma zostaæ zakoñ-
czona 30 wrzeœnia br.                     M

O salonie gier z tzw. jednorêkimi
bandytami pisaliœmy tylko raz i to
wtedy,  kiedy Rada Miejska podjê³a
uchwa³ê zezwalaj¹c¹ na otwarcie
salonu.

Radni ochoczo wydali zezwole-
nie, bo podobno z salonu mia³y
wp³ywaæ do bud¿etu gminy spore
podatki. Nic nam nie wiadomo, ile

Salon gier zamyka
podwoje

grosza z salonu wp³ynê³o do kasy
gminy. Wiemy, ¿e matki zaczyna³y
mieæ problemy z synami szukaj¹cy-
mi tam zysku z wygranej. Ale pro-
blem rozwi¹za³ siê sam; napis Salon
Gier zas³oniêto czymœ zielonym.
Mo¿liwe, ¿e powstanie w nim kasy-
no. Wtedy i my spróbujemy szczê-
œcia przy zielonym stoliku.            M

Rada Miejska wprowadzi³a zmia-
ny po stronie przychodów i wydat-
ków z tytu³u zwiêkszenia dotacji
przeznaczonej na modernizacjê uli-
cy Polnej - 50 tys. z³; zakup pompy do
przepompowni centralnej 140. tys.

Zmiany w planie
finansowym ZGK

z³; kanalizacjê sanitarn¹ III etap ul.
Pi³sudskiego - 241.066,85 z³; opraco-
wanie dokumentacji na uzbrojenie
kwatery na sk³adowisku odpadów
114. 192  z³; renowacjê Parku Miej-
skiego  - 412.429,14 z³.                                M
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

NIERUCHOMOŒCI US£UGIMIESZKANIAINNE

Powiat ³obeski Powiat ³obeski

Odnajmê mieszkanie 3-pokojowe
w centrum £obza. Tel. 721 614 547.

Do wynajêcia mieszkanie 3 – poko-
jowe w centrum £obza, IV piêtro.
Tel. 603  874 299.

Sprzedam w Resku mieszkanie 2
pokojowe 46 mkw. Tel. 503 825
305.

Sprzedam w £agiewnikach miesz-
kanie 54 mkw, 2 pokoje, kuchnia,
³azienka. Osobno 2 pomieszcze-
nia gospodarcze. Tel. 791 750 465.

W centrum £obza sprzedam
mieszkanie na parterze. Tel. 505
089 583, 91 3975441

Sprzedam mieszkanie w £obzie,
centrum miasta, 4 piêtro, 54 mkw,
trzy pokoje. Tel. 790 402 429

Sprzedam mieszkanie w £obzie, 2
piêtro, trzy pokoje, kuchnia, ³azien-
ka, wc, przedpokój, 61,5 mkw, bez
czynszowe, ogrzewanie gazowe
w³asne. Tel. 608 447 700.

Odnajmê mieszkanie w centrum
£obza, w bliŸniaku, 2 pokoje, kuch-
nia, ³azienka. Tel. 608 287 839.

Mieszkanie do wynajêcia w Uni-
miu, pow. 50 mkw, 2 pokoje, kuch-
nia, ³azienka. Tel. 508 263 104

Sprzedam kawalerkê, jeden du¿y
pokój, kuchnia, ³azienka,  33 mkw,
stare budownictwo, w centrum
£obza. Tel. 783 233 685.

Powiat ³obeski

W £obzie na Woj. Polskiego sprze-
dam dzia³kê ogrodow¹ z pr¹dem i
wod¹. Tel. 505 089 583, 609 975
441.

Lokal u¿ytkowy 25 mkw w centrum
£obza wynajmê lub sprzedam. Tel.
600 265 547,
91 3974643

Sprzedam dzia³kê budowlan¹ o
pow. 0,16 hektara na wsi, 4 km od
£obza. Tel. 91 3954062

Sprzedam dzia³kê budowlan¹ o
pow. 197 mkw uzbrojon¹, z Ksiêg¹
Wieczyst¹ oraz wydanymi warunka-
mi zabudowy, przy ul. Bocznej w
£obzie ( 100m od Lidla i 500m od
centrum miasta). Przeznaczenie:
funkcja us³ugowo-handlowa z
mieszkaln¹. Tel. 501 894 828
Kupiê gara¿ w £obzie.  Tel. 505 089
611.

Wynajmê lub sprzedam domek,
£obez,  ul. Przechodnia 5. Tel. 792
140 557.

Do sprzedania dobrze prosperuj¹-
ca hurtownia lodów i ¿ywnoœci mro-
¿onej wraz z sieci¹ zaopatrzenia i
zbytu w £obzie. Dystrybutor produk-
tów firm Koral, Algida i Mela. Tel.
604 214 197

TANIE MEBLE KA-MAR.  Du¿y wybór
mebli u¿ywanych ( Ikea, Hoffner ...).
Atrakcyjne ceny. Zapraszamy do
sklepu £obez ul. Bema ( by³y plac
POM ). Tel. 885 310 483.

Korepetycje matematyka. Tel. 504
389 130

Meble kuchenne bia³e, sofy w sta-
rym style, 2 ³awy, 2 du¿e wygodne
fotele, lampê pokojow¹ stoj¹c¹,
szafkê na buty, kosz wiklinowy du¿y
na bieliznê, tanio sprzedam. Na
¿yczenie przeœlê zdjêcie na maila.
Tel. 501 894 828.

Zespó³ muzyczny na wesela. Tel.
604221339.

Region
T³umacz  przysiêg³y j. Francuskie-
go. Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 ,
694 667 941.

Gara¿e blaszane, bramy uchylne
– najtaniej. Monta¿ i dowóz gratis.
Tel. 59 8334536, 605 286 058, 661
956 331.

Wystrój sal weselnych balonami i
nie tylko. Tel. 503 045 960.

Region
Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

Dywanopranie, sprz¹tanie biur i
mieszkañ, pranie tapicerki samo-
chodowej (osobowe, busy, ciê¿a-
rówki, tiry). Tel. 604 373 143.

Czyszczenie poœcieli we³nianej la-
nolin¹. Tel. 0 604 373 143.

ROLNICTWO

Powiat œwidwiñski

Powiat œwidwiñski

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Sprzedam dom 300 mkw. w
Œwidwinie. Cena 540 tys. z³. Tel.
502 532 025.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

PRACA

Powiat gryficki

GARA¯E BLASZANE OCYNKO-
WANE – PRODUCENT. Tel. 059
8334312, 798 710 329, 698 230
205. F.T. Wróbel Przechlewo.
www.blaszanygaraz.pl

Wydzier¿awiê gara¿ w centrum
Gryfic. Tel. 509 530 096

Powiat gryficki

Us³ugi elektryczne Chlebicki S³a-
womir tel. 606 824 461

Nie masz czasu na sprz¹tanie
mieszkania, nie lubisz mycia
okien? Zadzwoñ tel. 517 217 327

Powiat gryficki

DRUKARNIA
Oferujemy druk:

- ulotek,
- plakatów, wizytówek
- druków, samokopii

£obez ul. S³owackiego 6
Tel./fax  91 39 73 730

Dy¿ury w redakcji;
         Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00-15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny: 694-089-733

Zatrudnimy pracowników w za-
kresie robót budowlanych oraz
do prac wykoñczeniowych w bu-
downictwie. Tel. 666 241 458.



StrStrStrStrStr. 11. 11. 11. 11. 11INFORMACJEgazeta gryficka 24.2.2010 r.

Jak siê wydaje, ju¿ przedwy-
borcz¹ aktywnoœæ przejawi³ radny
Rady Miejskiej (z listy Platformy
Obywatelskiej) Grzegorz £abêdz-
ki. Otó¿ w Panoramie nr 2(118) z 30
stycznia br. poinformowa³ czytelni-
ków, i¿ zafundowa³ 3 tysi¹ce obia-
dów dzieciom z SP4. Dziêki temu
ka¿de dziecko z tej szko³y mog³o li-
czyæ na talerz ciep³ej zupy przez
trzy zimowe miesi¹ce.

Czyn radnego niby godny uwa-
gi, ale... Do SP4 uczêszcza 548
uczniów Gryfic i okolicznych wio-
sek. MOPS funduje 66 obiadów
uczniom potrzebuj¹cym pomocy.
Obiadów, a nie talerza zupy. Obiad
kosztuje 3,70 z³. Mo¿liwe, ¿e pozo-
sta³ych 482 uczniów skorzysta³o z
fundowanej przez radnego zupki.
Tylko, jaki smak mog³a mieæ ta zupka
i co w talerzu mog³o p³ywaæ, skoro na
3 tysi¹ce obiadów radny przyzna³
1800 z³?

Informacje, jakie przytaczamy,
uzyskaliœmy po zakoñczeniu ferii zi-

W¹tpliwy altruista
mowych. Radny zaradny o swoje
ponowne zaistnienie na listach Plat-
formy Obywatelskiej zafundowa³
czytelnikom swój domniemany al-
truizm. Dieta tego radnego wynosi
co miesi¹c ponad 800 z³, czyli na 3
tysi¹ce talerzy zupki nie poœwieci³
nawet trzech w³asnych diet, które
otrzymuje z pieniêdzy podatników.
Chwaliæ siê jednak mo¿na, niech lu-
dzie myœl¹, ¿e dobrodziej siê w okrê-
gu znalaz³ i przy nastêpnej okazji
znowu na „altruistê” zag³osuj¹.

Znamy radnego z Rady Powiatu
Gryfickiego, który na pocz¹tku ka-
dencji, to znaczy ju¿ ponad trzy lata
swoje diety w ca³oœci przekazuje na
gryficki Dom dla Dzieci. I mimo, i¿ o
tym doskonale wiemy, to jednak
Radny ten nie ¿yczy sobie ujawnia-
nia jego nazwiska.

Zapewne zna b³ogos³awieñ-
stwo: „B³ogos³awieni cisi, albowiem
oni na w³asnoœæ posi¹d¹ ziemiê”.
Jak¿e dzisiaj trudno odró¿niæ poma-
ganie od kampanii wyborczych. Ta-
kie mamy czasy.                             M

Mijaj¹ca zima ods³ania nie tylko
dziury w nawierzchniach ulic, ale i
ubytki w studzienkach telekomuni-
kacyjnych. Ta dziurawa pokrywa
znajduje siê na chodniku w kierunku
od Wysokiej Bramy do ronda. Z in-
formacji czytelników wiemy, ¿e ju¿

Odwil¿ ods³ania

jedna osoba zwichnê³a nogê, a dzie-
ciak skaleczy³ d³onie. Mamy nadzie-
jê, ¿e telekomunikacja szybko wy-
mieni pokrywê i nie bêdzie czeka³a na
sprawy s¹dowe czy mandaty. Bo
wa¿ne jest bezpieczeñstwo prze-
chodniów.                                             M

Mia³o byæ lepiej i kiedyœ radni
Rady Miejskiej uchwalili, ¿e PEC i
TBS po³¹cz¹ siê i bêd¹ jedn¹ spó³k¹.
Mia³a byæ lepsza œci¹galnoœæ za
ciep³¹ wodê i c.o.

 Czy w koñcu utworzono tê spó³-
kê informacji uzyskaæ nie mo¿na,
straty bilansowe PEC-u, to kwota

W PEC-u znowu
straty

377.023,68 z³, które pokryje gmina
Gryfice. Problem czêœciowo rozwi¹-
zaæ mo¿na – szko³om oddaæ samo-
dzielne ogrzewanie szkó³, a lokato-
rom TBS-owskich mieszkañ zezwoliæ
na ogrzewanie we w³asnym zakresie.
Bo dziœ za straty w PEC-u p³acimy
wszyscy i to nie jest w porz¹dku. M

Nasze Wydawnictwo Polska Prasa Pomorska propaguje w wydawanych
tytu³ach powiatowych akcjê „Zostaw 1 % podatku w swoim powiecie”. Takie
informacje ukaza³y siê ju¿ w wydawanych przez nas Tygodniku £obeskim i
Wieœciach Œwidwiñskich. Dobrze ¿e Powiatowe Centrum Marketingu, Roz-
woju Gospodarczego i Integracji Europejskiej sporz¹dzi³o listê Organizacji
Po¿ytku Publicznego, których podopieczni s¹ mieszkañcami powiatu gryfic-
kiego. Publikujemy tê listê i zachêcamy do przekazywania 1 % podatku, bo
po pierwsze – te pieni¹dze zostan¹ tutaj i tutaj mog¹ byæ wydane, wspoma-
gaj¹c lokalny rynek, a po drugie – wzmocni¹ lokalne organizacje spo³eczne,
tak wa¿ne dla ¿ycia publicznego i niesienia pomocy najbli¿szym. Mo¿na
ubolewaæ, ¿e jest ich tak ma³o, ale tym bardziej wymagaj¹ ona wsparcia. Je¿eli
nie mamy pomys³u – komu daæ swój procent, to mo¿na przekazaæ pieni¹dze
na Caritas.

Apelujemy do osób i biur rachunkowych obs³uguj¹cych firmy, by nama-
wiali do przekazania 1 % podatku i pomagali to zrobiæ rozliczaj¹c swoim klien-
tom roczne dochody. To przynosi znakomite efekty.

Chc¹c przekazaæ 1% podatku na wybran¹ osobê lub Organizacjê Po¿ytku
Publicznego, musimy wype³niæ poprawnie tylko 3 pola, wpisuj¹c w odpo-
wiednie rubryki: nazwê organizacji, jej numer KRS, pod którym zosta³a zare-
jestrowana oraz wnioskowan¹ kwotê, która nie mo¿e przekroczyæ 1% podat-
ku nale¿nego.

W rubryce „informacje uzupe³niaj¹ce” nale¿y zaznaczyæ, na jaki konkret-
ny cel chcemy przekazaæ wspomniany 1% podatku, wpisuj¹c imiê i nazwisko
wybranego podopiecznego b¹dŸ nazwê okreœlonej organizacji.

Szczegó³owa lista Organizacji Po¿ytku Publicznego:
Lp. Nazwa Organizacji Po¿ytku Publicznego: Numer KRS/numer konta:

1. Fundacja Pomocy Dzieciom z Chorob¹ Nowotworow¹ w Warszawie
KRS 0000079660 z dopiskiem „Dla Dominiki Sztuk”

nr konta 08 1240 1066 1111 0000 0006 1694
2. Polskie Towarzystwo Stwardnienia Rozsianego KRS 0000083356 z

dopiskiem „Dla Agnieszki Wypijewskiej” nr konta 51 2130 0004 2001 0405
6198 0002

3. Fundacja Pomocy Osobom Niepe³nosprawnym „S£ONECZKO”
KRS 0000186434 z dopiskiem „leczenie i rehabilitacja  Sebastiana Paszow-
skiego 20/P” nr konta 89 8944 0003 0000 2088 2000 0010

4. Fundacja Pomocy Osobom Niepe³nosprawnym „S£ONECZKO”
KRS 0000186434 z dopiskiem „Dla Kajetana Pawe³czyka 60/P” nr konta 89
8944 0003 0000 2088 2000 0010

5. Fundacja Dzieciom „Zd¹¿yæ z Pomoc¹” w Warszawie KRS
0000037904 z dopiskiem „Dla Paw³a Skiby 7117” nr konta 41 1240 1037 1111
0010 1321 9362

6. Fundacja Dzieciom „Zd¹¿yæ z Pomoc¹” w Warszawie KRS
0000037904 z dopiskiem „Dla Nikoli Bednarek 5185” nr konta 41 1240 1037
1111 0010 1321 9362

7. Fundacja Dzieciom „Zd¹¿yæ z Pomoc¹”  w Warszawie KRS
0000037904 z dopiskiem „Dla Piotra Kazimierskigo 5641” nr konta 41 1240
1037 1111 0010 1321 9362

8. Fundacja Dzieciom „Zd¹¿yæ z Pomoc¹”  w Warszawie KRS
0000037904 z dopiskiem „Dla Przemys³awa Pudo 7817” nr konta 41 1240
1037 1111 0010 1321 9362

9. Fundacja „VOTUM” we Wroc³awiu KRS 0000272272
z dopiskiem „Dla Roberta Wierzbickiego - na leczenie i rehabilitacjê”
nr konta 32 1500 1067 1210 6008 3182 0000

Stowarzyszenia w Gryficach
10. Polskie Stowarzyszenie na rzecz Osób z Upoœledzeniem Umys³o-

wym Ko³o  w Gryficach KRS 0000064590 nr konta 67 1240 3842 1111 0000 3085
1502

 11. Polski Zwi¹zek Niewidomych  - Szczecin KRS 0000043245 z
dopiskiem „PZN Ko³o w Gryficach” nr konta 10 1240 3813 1111 0000 4375
6490

12. Oddzia³ Zachodniopomorski Polskiego Zwi¹zku G³uchych - Szcze-
cin KRS 0000043245 z dopiskiem „Ko³o Gryfice” nr konta 65 1160 2202 0000
0000 2954 9617

13. Zwi¹zek Sybiraków Oddzia³ Szczecin KRS 0000256432 z dopi-
skiem „Ko³o Gryfice” nr konta 20 9396 0007 0004 4482 2000 0001

Zostaw 1% podatku
w powiecie gryfickim
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Dagmara
 Nie lubiê zimy,

poniewa¿ to zimna
pora roku, która nie-
sie za sob¹ œniegi i
mrozy, których nie
znoszê. Kiedy œnieg
topnieje robi siê
straszna chlapa i
przemakaj¹ buty.

Grzegorz
 Zdecydowanie

nie, bo s¹ za niskie
temperatury, a ja nie
lubiê, kiedy jest mi
zimno. Na dodatek
œrodki komunikacji,
szczególnie poci¹gi,
którymi doje¿d¿am
do szko³y, czêsto siê spóŸniaj¹.

Kamil
 Bardzo nie lubiê

zimy, wolê lato. Zima
to piêkna pora roku,
ale niestety za zimna
jak dla mnie, a œnieg
kiedy œwieci s³oñce
razi w oczy i to mnie
denerwuje.

And¿elika
 Nie lubiê zimy,

mimo ¿e to okres ferii
zimowych. Padaj¹cy
œnieg i mróz s¹ nie do
wytrzymania, trzeba
siê ciep³o ubieraæ, bo
jest bardzo zimno, a ja
nie znoszê niskich

temperatur.

Sebastian
 Zdecydowanie

lubiê zimê, mimo ¿e
jest to najzimniej-
sza pora roku i
przez zalegaj¹cy w
tym czasie œnieg na
drogach ciê¿ko
gdziekolwiek siê
dostaæ. Inni narze-
kaj¹, ¿e nie maj¹ co robiæ w tym czasie,
poniewa¿ jest zimno i ponuro. Ja widzê
zimê ca³kiem inaczej, dlatego ¿e w³aœnie
o tej porze roku mogê zagraæ w hokeja
na zamarzniêtym stawku, choæ wiem,
¿e jest to niebezpieczne. W zimie lubiê
te¿ rzucaæ siê œnie¿kami i lepiæ ba³wana
z m³odsz¹ siostrzenic¹. Uwa¿am, ¿e
jest wiele ciekawych rzeczy, które
mo¿emy robiæ zim¹, a ja potrafiê z tego
korzystaæ i myœlê, ¿e inni te¿ powinni.

Ada Fido  Uczennica LO
im. Boles³awa Chrobrego w Gryficach

SONDA
Czy lubisz
zimê?
(tak, nie).
Dlaczego?
Poni¿ej znajduje siê kilka
wypowiedzi zapytanych osób.

O k³opotach, jakie przynosi
zima przekona³a siê nasza m³odzie¿
i to nieraz, szczególnie ci, którzy
mieszkaj¹ w miasteczkach i wio-
skach naszego powiatu. Bardzo
trudne jest poruszanie siê komuni-
kacj¹ miejsk¹ i miêdzymiastow¹.
Autobusy, busy i poci¹gi maj¹
du¿e opóŸnienia, co powoduje nie
tylko spóŸnienia i krzy¿owanie
osobistych planów, ale równie¿
nerwy, stres i ogromne wyziêbie-
nie dla organizmu, które niesie za
sob¹ infekcje i przeziêbienia. Na
pewno ka¿dy z nas nieraz by³ w
takiej sytuacji. Pierwszego ranka
po nocy, kiedy spad³o du¿o œniegu,
m³odzie¿ cieszy³a siê, ¿e spóŸni siê

ZIMA UROKLIWA, K£OPOTLIWA BYWA!

Licealiœci równie¿ czekaj¹
na koniec zimy...

na zajêcia lekcyjne. Z czasem zro-
bi³o siê to jednak mêcz¹ce. Godzi-
na, stercz¹c na przystanku auto-
busowym, ci¹gnê³a  siê w nieskoñ-
czonoœæ. Tak dzieje siê czasami do
tej pory, choæ sytuacja wydaje siê
byæ ju¿ opanowana.

Kolejnym dylematem s¹ drobne
wypadki, które bardzo czêsto
przytrafiaj¹ siê nam podczas zimy.
Oœnie¿one chodniki i oblodzone
schody s¹ najczêstszymi przypad-
kami z³amañ, zwichniêæ i kontuzji.
Ci¹g³e skargi do administracji sta³y
siê nudne i niewarte powielania, bo
œnieg i tak ci¹gle pada, a siarczysty
mróz stale trzyma.

Mróz i œnieg to czynniki, które

nios¹ za sob¹ zmêczenie, rozdra¿-
nienie i os³abienie dla organizmu,
dlatego nie powinniœmy zapomi-
naæ o szczególnej ostro¿noœci
podczas wykonywania ró¿nych,
codziennych, zwyk³ych czynno-
œci. Chwila nieuwagi mo¿e mieæ
dla nas negatywne skutki.

Zapewne ka¿dy z nas zastana-
wia siê, czy k³opoty zwi¹zane z
zim¹ nie by³by mniejsze, gdyby
organy odpowiedzialne za swoj¹
pracê np. odœnie¿nie dróg i chod-
ników, zajmowa³y siê swoj¹
prac¹ systematycznie.

Na zakoñczenie: jako m³oda
optymistka uwa¿am, ¿e nie nale-
¿y podchodziæ do zimy zbyt scep-
tycznie, ci¹gle bêd¹c przygoto-
wanym na najgorsze, bo mimo
wszystko jest to piêkna pora roku,
która prócz wad ma równie¿
swoje uroki i zalety. Zim¹ mo¿na
doskonale spêdzaæ wolny czas
œwietnie bawi¹c siê z najbli¿szy-
mi, czego serdecznie wszystkim
Pañstwu ¿yczê.

Ada Fido kl.Ib uczennica
LO im. Boles³awa

Chrobrego w Gryficach

Na pytanie: Czy lubisz zimê? 100 zapytanych osób
odpowiada³o nastêpuj¹co,
co przedstawia poni¿szy diagram.

Raczej nie lubimy zimy

Z zamieszczonego dia-
gramu wynika, ¿e Gryfi-
czanie zdecydowanie nie
lubi¹ zimy. Pewnie wynika
to z czynników, które na to
wp³ywaj¹ m.in. niskie tem-
peratury, siarczyste mrozy
i ci¹g³e opady œniegu, bêd¹-
ce przyczynami wielu k³o-
potów.

Ca³e szczêœcie, ¿e ju¿
nied³ugo wiosna i napewno
nied³ugo zobaczymy jej
pierwsze oznaki:)

Ada Fido, uczennica LO
im. Boles³awa Chrobrego
w Gryficach

nie - 49 osóbtak - 27 osób

raczej nie - 13 osób

raczej tak - 11 osób

W tym roku zima wyj¹tkowo d³ugo u nas
goœci w porównaniu z minionymi latami.
Œmia³o wiêc mo¿na stwierdziæ, ¿e tego-
roczna zima jest najsurowsza ze wszyst-
kich w XXI w. Œnieg i mróz nie odpusz-
czaj¹. ¯ycie codzienne o tej porze roku,
choæ ma wiele zalet, jest du¿o trudniejsze.
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O feriach zorganizowanych dla
dzieci ze Smolêcina i z gminy opo-
wiedzia³ nam so³tys tej wsi Pawe³
£ugowski.

- Pocz¹tek ferii zimowych to
oczywiœcie wycieczka. W dniach 29-
31 stycznia wyjechaliœmy do Gdañ-
ska, gdzie w hotelu pana Artura
£¹ckiego praktycznie mamy swoja
bazê. Tu zaznaczam, ¿e sam nas za-
prosi³, noclegi mieliœmy darmowe,
dla a¿ 43 osób. W pi¹tek zwiedzali-
œmy Hel. Powiem, ¿e tylko Hel, bo
drogi i ulice by³y jakie by³y, po inten-
sywnych opadach œniegu - mówi.

Zwiedziliœmy fokarium, przeszli-
œmy rynkiem i wieczorem w hotelu
spêdziliœmy weso³o czas. W sobotê
mieliœmy wyjechaæ na  pó³wysep, ale
ze wzglêdu na warunki atmosferycz-
ne zdecydowa³em, ¿e tam nie poje-
dziemy, ze wzglêdu na bezpieczeñ-
stwo. Ka¿dy, kto ze mn¹ jeŸdzi na
wycieczki, doskonale wie, ¿e bezpie-
czeñstwo dzieci jest na pierwszym
miejscu. Tak wiêc zmieniliœmy trasê
i pojechaliœmy na Westerplatte.
Dzieciaki us³ysza³y o roli tego miej-
sca w naszej historii i mog³y go zoba-
czyæ, choæ by³o przysypane œnie-

O feriach, zimie i Delete w Smolêcine

giem. Pobyt w tym miejscu te¿ wyko-
rzystaliœmy na zabawê w œnie¿ki. ̄ e
miejsce historyczne i nie wypada?
Mo¿liwe, ale s³oñce œwieci³o i dzie-
ciaki chcia³y siê bawiæ. Wierzê, ¿e w
sercu zapad³a im ta wycieczka do
historycznego miejsca, a nie rzuca-
nie œnie¿kami.

Po wizycie na Westerplatte mia-
³em umówion¹ wycieczkê do Gdyni,
gdzie zwiedziliœmy okrêt ORP B³y-
skawica. PóŸniej byliœmy na molo w
Sopocie. W hotelu dzieci zorganizo-
wa³y przedstawienie,zabawy i kon-
kursy. By³o bardzo weso³o. Byliœmy
jak wielka zgodna rodzina, W nie-
dzielê by³ dzieñ wolny. M³odzie¿ i
starsi uczestnicy mogli sami zwie-
dzaæ Gdañsk. Po godzinie 15 wraca-
liœmy do Smolêcina. Dotarliœmy cali,
zdrowi i szczêœliwi. Ju¿ teraz uczest-
nicy wycieczki czekaj¹ na nastêpn¹.

Dzieci by³y nie tylko ze Smolêci-
na, ale tak¿e z Gryfic i okolic, bo
wynajêcie autokaru jest doœæ dro-
gie. Wiêksza iloœæ dzieci to jednocze-
œnie obni¿enie kosztów podró¿y. Jak
zawsze by³a z nami Ewelinka z mam¹
(dziewczynka, która od lat zmaga siê
z choroba onkologiczn¹, ale wszy-

scy maj¹ nadziejê, ¿e zbli¿a siê do
wyzdrowienia). Tutaj muszê zazna-
czyæ, ¿e Artur £¹cki koszty ich pod-
ró¿y pokry³ sam. - mówi.

Po entuzjastycznej relacji z pod-
ró¿y zapytaliœmy so³tysa, co te¿
nowego dzieje siê w Smolêcinie.

- Zaraz. Jeszcze tylko powiem, ¿e
w czasie ferii byliœmy jeszcze dwa
razy w Gryfickim Domu Kultury. Te¿
musieliœmy wynaj¹æ za w³asne fun-
dusze autokar. W Delete nie wziêli-
œmy udzia³u, bo nie by³o czym doje-
chaæ do Gryfic, a nikt dla dwójki czy
trójki chêtnych nie bêdzie wynajmo-
wa³ busa, bo to s¹ koszty. Poza tym
dzieciaki mog³y w ró¿nych godzi-
nach koñczyæ rozgrywki. Dlatego,
uwa¿am, ¿e Delete to impreza nie dla
nas. W tamtym roku wioz³em dzieci
na w³asny koszt. Jeœli Powiat chce
organizowaæ turniej gier komputero-
wych, to niech zapewni wszystkim
chêtnym do udzia³u w turnieju trans-
port i tyle w tej kwestii.

Na zakoñczenie ferii, w pi¹tek,
wspólnie z GDK urz¹dziliœmy wspa-
nia³y kulig, by³o ognisko i kie³baski.
I jak zawsze by³o bezpiecznie i weso-
³o. Kiedy dzieci rozjecha³y siê do

domów, starsi przyst¹pili do zabawy
pod „chmurk¹”. By³ kulig i ognisko.
By³o fajnie - zakoñczy³ wspomnienia
o feriach so³tys.

- A co s³ychaæ w Smolêcinie? No
có¿, w ca³ej Polsce zawia³o i zasypa-
³o drogi. Ale w naszej miejscowoœci
s¹ spo³ecznicy, chodniki sami miesz-
kañcy oczyœcili i oczyszczali ze œnie-
gu. Drogi zosta³y oczyszczone przez
pracowników naszego przedsiê-
biorcy pana Uffe Blocha, który po-
¿yczy³ ciê¿ki sprzêt. Eugeniusz i Ire-
neusz Rybiccy te¿ w³¹czyli siê do
pracy i po nowych opadach œniegu,
mieliœmy drogê odœnie¿on¹. Na dziœ
mo¿emy œmia³o powiedzieæ, ¿e Smo-
lêcin wod¹ nie sp³ynie, jak przyjd¹
roztopy. I to wszystko dziêki miesz-
kañcom, za co im bardzo dziêkujê.

Przed nami budowa œwietlicy. Jak
tylko mrozy puszcz¹ i bêdzie mo¿na
ruszyæ z budow¹, ruszamy. Czekaj¹
wszyscy, bo ka¿dy w œwietlicy znaj-
dzie miejsce dla siebie. Panie ju¿ dziœ
myœl¹ o Kole Gospodyñ Wiejskich,
podobnym do tego w Górzycy. Tak
wiêc przed nami du¿o pracy. Wspól-
nej pracy dla wspólnego dobra -
podsumowuje so³tys £ugowski.  M
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Kilkudziesiêciu uczniów
ze szkó³ w gminie
Trzebiatów wziê³o udzia³
w miejsko – gminnych
eliminacjach Ma³ego
Konkursu
Recytatorskiego.
Zmagania odby³y siê 18
bm. w czytelni dzieciêcej
Biblioteki Publicznej
przy Trzebiatowskim
Oœrodku Kultury.

Konkurs cieszy siê niezmiennym
zainteresowaniem dzieci i m³odzie¿y
wra¿liwej na piêkno jêzyka polskie-
go. Uczestników ocenia³o jury z³o-
¿one z nauczycielek przez d³ugie lata
ucz¹cych jêzyka polskiego w trze-
biatowskich szko³ach. Maria Stan-
kiewicz, Irena Kunicka i Alfreda Woj-
ciechowska wys³uchuj¹c utworów
poetyckich i fragmentów prozy,
zwraca³y uwagê na odpowiedni do-
bór repertuaru, interpretacje, kultu-
rê s³owa mówionego, a tak¿e ogólny
wyraz artystyczny. Najliczniejsz¹
grupê m³odych recytatorów stano-
wili uczniowie szkó³ podstawo-
wych. Uczestnicy przygotowuj¹c
siê do konkursu siêgaj¹ nie tylko po
dobrze znane klasyki poezji i prozy,
ale coraz czêœciej siêgaj¹ tak¿e po
utwory mniej znanych autorów.
Wyniki eliminacji prezentuj¹ siê na-
stêpuj¹co:

Szko³a Podstawowa klasy I-III
Laureaci (wezm¹ udzia³ w elimi-

Pa³acowe recytacje

nacjach powiatowych): Maksymi-
lian Pato³a - Szko³a Podstawowa nr 1
w Trzebiatowie, Aleksandra Rysiew
- Podstawowa nr 1 w Trzebiatowie,
Natalia Dêbicka - Podstawowa nr 2 w
Trzebiatowie

Wyró¿nienia: Natalia Koszyk,
Martyna Kostuœ, Patrycja Ciep³ow-
ska, Justyna Mielniczuk, Klaudia
Yevlakhov, Magdalena Ulak, Piotr
B¹k, Julia Rowska.

Szko³a Podstawowa klasy IV-VI
Laureaci:  Marianna Kowal-

Szko³a Podstawowa nr 1 w Trzebia-

towie, Emilia Tchoryk – Zespó³ Szkó³
z Oddzia³ami Integracyjnymi w
Mrze¿ynie, Katarzyna Kanczurska -
Podstawowa nr 1 w Trzebiatowie,

Wyró¿nienia: Oksana Diakun,
Daria Chodorowska, Dominika
Sztuk, Sebastian Fr¹czek, Marlena
Marcinkowska, Klaudia Melkis, Oli-
wia Polikowska.

Gimnazjum
Laureaci: Marta Niewiadomska,

Kinga Kruczek oraz Malwina Droz-
dowska z Publicznego Gimnazjum w
Trzebiatowie,

Wyró¿nienia: Aleksandra Su-
szyñska, Patrycja Tuñska, Karolina
Kownacka, Anna Janiak, Marzena
Kruczkowska.

Uczniowie szkó³ ponadgimna-
zjalnych uczestniczyli natomiast w
eliminacjach Konkursu Recytator-
skiego, Poezji Œpiewanej i Teatru
Jednego Aktora. W eliminacjach
powiatowych Trzebiatów bêd¹ re-
prezentowa³y Czes³awa Kruczkow-
ska i Edyta Modrzejewska z Zespo³u
Szkó³ Ponadgimnazjalnych im. Zbi-
gniewa Herberta.   Piotr ̄ ak  - TOK

Uczestnicy z klas I-III

Uczestnicy z gimnazjum i klas ponadgimnazalnych
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(£OBEZ) Za trzy miesi¹ce min¹
cztery lata os¹dzania przez ³obeski
s¹d sprawców brutalnego pobicia
Przemka Kmetyka na do¿ynkach w
Dalnie, a za kolejne cztery miesi¹-
ce minie piêæ lat od tamtego zdarze-
nia. Pani Bo¿ena Kmetyk bez wyro-
ku nie mo¿e dostaæ odszkodowania,
a ponosi spore koszty rehabilitacji
syna. W koñcu nie wytrzyma³a i
oskar¿y³a s¹d o przewlek³oœæ w
rozstrzyganiu tej sprawy i za¿¹da³a
odszkodowania. S¹d Okrêgowy
uzna³ jej skargê i ¿¹danie. Sprawa
nabra³a tempa, a s¹d ma jej wyp³aciæ
odszkodowanie.

Przypomnijmy – do pobicia Prze-
mka Kmetyka dosz³o podczas do¿y-
nek w Dalnie, we wrzeœniu 2005 roku.
Przemek stan¹³ w obronie sprzedaw-
czyni wyzywanej za to, ¿e nie chcia³a
jednemu z pijanych klientów sprze-
daæ piwo. Zosta³ skopany przez
trzech mieszkañców Dalna. Nieprzy-
tomnego dopiero po kilkudziesiêciu
minutach zabra³o pogotowie. D³ugi
czas le¿a³ w œpi¹czce i walczy³ o
¿ycie. Od tamtej pory jeŸdzi na wóz-
ku inwalidzkim i wiele czasu spêdza
w ró¿nych oœrodkach rehabilitacyj-
nych.

Prokuratura postawi³a zarzuty
trzem sprawcom pobicia, a jeden z
nich na d³u¿szy czas trafi³ do aresz-
tu. Jak wynika z dokumentów, akt
oskar¿enia trafi³ do S¹du Rejonowe-
go w £obzie pod koniec maja 2006 r.,
po oœmiu miesi¹cach œledztwa. Pech
przeœladowa³ Kmetyków ju¿ od sa-
mego pocz¹tku. Zaledwie po czte-
rech miesi¹cach sprawa musia³a roz-
pocz¹æ siê od pocz¹tku, bo zmienili
siê ³awnicy w sk³adzie orzekaj¹cym

Precedens w ³obeskim s¹dzie

Bo¿ena Kmetyk dostanie
odszkodowanie za przewlek³e s¹dzenie

(tak stanowi¹ przepisy). Dalej spra-
wa toczy³a siê doœæ sprawnie, bo ju¿
po pó³ roku, w maju 2007 r., zapad³
wyrok skazuj¹cy oskar¿onych. Z³o-
¿yli oni apelacjê. Minê³o kolejne pó³
roku zanim S¹d Okrêgowy zdecydo-
wa³ o uchyleniu wyroku i zwróci³
akta do ponownego rozpatrzenia.

I byæ mo¿e sprawa zakoñczy³a by
siê w 2008 roku, gdyby nie to, ¿e
prowadz¹ca sprawê sêdzia zasz³a w
ci¹¿ê i posz³a na zwolnienie lekarskie
na osiem miesiêcy.

- Posz³am do prezesa s¹du z pro-
pozycj¹, by zmieni³ sêdziego. Powie-
dzia³ mi, ¿e pani sêdzia zobowi¹za³a
siê, ¿e tê sprawê dokoñczy. Ja na to
przysta³am. Ale póŸniej by³y znowu
zwolnienia lekarskie i znowu zasz³a w
ci¹¿ê. To by³ ju¿ koniec 2009 roku.
Napisa³am pismo, by zmieniæ sêdzie-
go. Otrzyma³am odpowiedŸ, ¿e pra-
wo do sk³adania takich wniosków mi
nie przys³uguje. Wiêc napisa³am do
S¹du Okrêgowego wyliczaj¹c, ¿e
osiem rozpraw siê nie odby³o. By³y
wyznaczane terminy, ale sprawy
by³y odwo³ywane. Z³o¿y³am rów-
nie¿ wniosek o odszkodowanie za
przewlek³oœæ postêpowania, bo po-
trzebujê dla syna pieni¹dze na reha-
bilitacjê, a przez tê przewlek³oœæ ich
nie mam. Skargê i roszczenie wnio-
s³am w listopadzie poprzez s¹d ³obe-
ski. Trochê to tu le¿a³o, bo musia³am
zap³aciæ sto z³otych. Wnios³am o
umorzenie op³aty. Znowu to le¿a³o i
jak posz³am do s¹du i sprawa znowu
siê nie odby³a, to zagotowa³o siê we
mnie. Zadzwoni³am do TVN-u. Przy-
jechali w po³owie stycznia. Od razu
umorzyli op³atê i sprawa posz³a do
Szczecina. OdpowiedŸ dosta³am w
ubieg³ym tygodniu. S¹d Okrêgowy

uzna³ przewlek³oœæ i przyzna³ mi 8
tysiêcy z³otych. - mówi Bo¿ena
Kmetyk.

- Zgadzam siê, ¿e sprawa nie sz³a
do przodu, ale nie z uwagi, ¿e ktoœ nie
chcia³ jej s¹dziæ albo ¿e s¹d jest nie-
sprawny organizacyjnie. - broni
s¹du w £obzie jego prezes Grzegorz
Szacoñ. - Zalecenie  wizytatora do-
tycz¹ce tej sprawy by³o takie, mówi-
³em o tym z pani¹ Kmetyk, by ta spra-
wa zaczeka³a do powrotu pani sêdzi
z urlopu macierzyñskiego. Pani sê-
dzia wróci³a na miesi¹c czasu i oka-
za³o siê, ¿e znowu jest w ci¹¿y. Kolej-
na sytuacja obiektywna. St¹d wy-
niknê³y te opóŸnienia. - t³umaczy. Na
usprawiedliwienie mo¿na dodaæ, ¿e
w ³obeskim s¹dzie pracuje obecnie
zaledwie czterech sêdziów, ale nie
miejsce tu na opisywanie zwi¹za-
nych z tym trudnoœci, jakie wynikaj¹
z tak ma³ej iloœci etatów. W tej spra-
wie skargi powinniœmy kierowaæ do
ministerstwa sprawiedliwoœci.

Faktem jest jednak, ¿e teraz spra-

wy nabra³y tempa. S¹d Okrêgowy
wyznaczy³ do zakoñczenia tej spra-
wy prezesa S¹du Rejonowego w
Stargardzie Szczeciñskim. Odby³ on
ju¿ dwa posiedzenia w £obzie, w
miniony czwartek i pi¹tek. Od razu
narzuci³ dyscyplinê.

- Gdy jeden ze œwiadków nie sta-
wi³ siê, sêdzia nie odwo³a³ sprawy,
lecz wezwa³ policjê, która go dopro-
wadzi³a na salê. Trzech nie stawi³o
siê – grzywna po 500 z³otych. Tak
powinno byæ, a nie, ¿e g³owa boli –
sprawa odwo³ana, katarek – sprawa
odwo³ana i tak bez koñca. - mówi o
swoich doœwiadczeniach s¹do-
wych Bo¿ena Kmetyk. Teraz us³y-
sza³a, ¿e sprawa mo¿e zostaæ zakoñ-
czona ju¿ nawet za trzy miesi¹ce.
Wcale nie pa³a zemst¹, a zamiast w
wiêzieniu, oskar¿onych widzia³aby
raczej w jakiejœ placówce opiekuñ-
czej, pracuj¹cych przy niepe³no-
sprawnych, a choæby i przy Przemku,
by poczuli i zobaczyli, co zrobili.

                Kazimierz Rynkiewicz

Bo¿ena Kmetyk - Napisa³am do
S¹du Okrêgowego wyliczaj¹c, ¿e
osiem rozpraw siê nie odby³o. By³y
wyznaczane terminy, ale sprawy
by³y odwo³ywane.

Grzegorz Szacoñ Prezes S¹du
Rejonowego w £obzie - Pani
sêdzia wróci³a na miesi¹c czasu i
okaza³o siê, ¿e znowu jest w ci¹¿y.
St¹d wyniknê³y te opóŸnienia.

(SZCZECIN-DOBRA). 12
lutego odby³ siê tu fina³
Mistera Polski 2009.
Misterem Polski Foto i 1
wicemisterem Polski zosta³
Sebastian Strzêpka,
pochodz¹cy z Dobrej.

Sebastian Strzêpka ma za sob¹
kolejny sukces i byæ mo¿e siêgnie po
nastêpne laury. Zapewnia, ¿e do re-
prezentowania naszego kraju jest
doskonale przygotowany.

Sebastian nie spoczywa na laurach
Tytu³y te upowa¿ni³y mnie do

wyjazdu na Manhunt International
2010. Jest to amerykañski odpo-
wiednik azjatyckiego Mr World.
Prawdopodobnie odbêdzie siê w
kwietniu br. w Los Angeles chocia¿
ostateczna wersja nie zosta³a jeszcze
podjêta. Niebawem, mimo ¿e zaj¹³em
drugie miejsce, byæ mo¿e polecê
równie¿ do Korei. To zale¿y od tego,
jak wygrany przygotuje siê i czy
zd¹¿y na czas. Je¿eli nie... pojadê ja.
Jestem œwietnie przygotowany i
gotowy, by siêgn¹æ po najwa¿niej-
sze miejsce na Mr World. Mam

ogromny niedosyt  i jeszcze wiêksza
motywacje, by godnie zaprezento-
waæ nie tylko Polskê ale swój region
i wygraæ! Niebawem szykujê te¿
wielk¹ niespodziankê dla m³odzie¿y
naszego regionu. Mam zamiar zor-
ganizowaæ wielki casting w pensjo-
nacie Taber w Dobrej, który da
wielk¹ szansê m³odym i ambitnym
zaistnieæ w show biznesie – powie-
dzia³ Sebastian Strzêpka – wicemi-
ster Polski.

Z naszej strony pozostaje pogra-
tulowaæ i ¿yczyæ kolejnych sukce-
sów.                                                MM
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Dy¿ury w redakcji;
         Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00-15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny: 694-089-733

Reklama
Tel./fax

0913973730

Urz¹d Miejski w Gryficach
i Uczniowski Klub Sportowy „SZACH”

serdecznie zapraszaj¹ na:

VIII TURNIEJ SZACHOWY
O PUCHAR

BURMISTRZA GRYFIC
Turniej zostanie rozegrany w niedzielê, 28 lutego godz. 10.00 w Gryfi-

cach, w sali gimnastycznej Szko³y Podstawowej nr 3, przy ul. Rodziewiczów-
ny 6.

W turnieju mog¹ wzi¹æ udzia³ wszyscy chêtni po uiszczeniu wpisowego
w wysokoœci 15 z³. Dla seniorów (pow. 60. lat) - 10 z³, dla m³odzie¿y ucz¹cej
siê i dzieci - 5 z³. Zapisy od godz. 9.30.

- otwarcie turnieju 1 marca o godz. 1000

- planowane zakoñczenie o godz. 1530

 Zapraszamy wszystkich mi³oœników królewskiej gry!

ZAPROSZENIE

Pañstwowy Powiatowy Inspek-
tor Sanitarny w Gryficach serdecz-
nie zaprasza do udzia³u w Konferen-
cji Edukacyjnej pn. „Profilaktyka
Raka Szyjki Macicy i Raka Piersi”,
która odbêdzie siê w dniu 26 lutego
br. (pi¹tek) o godz. 12.00 w Gryfickim
Domu Kultury.

Konferencja adresowana jest do
m³odzie¿y z placówek gimnazjal-
nych i ponadgimnazjalnych oraz

Zaproszenie

Jak ustrzec siê
przed rakiem szyjki
macicy i piersi

spo³ecznoœci powiatu gryfickiego.
Podczas konferencji planowana

jest prelekcja lek med. Piotra Kacal-
skiego - specjalisty ginekologa z
SPZZOZ w Gryficach oraz prelekcja
pani Marii Najdowskiej ze Stowarzy-
szenia Kobiet po Mastektomii Piersi
„Amazonki•h, a tak¿e emisja filmów
profilaktycznych nt. raka szyjki ma-
cicy i raka piersi i instrukta¿ w zakre-
sie samobadania piersi z wykorzy-
staniem fantomu. (o)


